
Mezinárodní ekologické studentské sympozium  

– velký úspěch a cenná zkušenost 

 

Mezinárodní rok velbloudovitých zvířat si 21. listopadu 2024 připomněli účastníci 

Mezinárodního ekologického studentského sympozia v Českém Těšíně. Jednalo se již o devátý 

ročník odborné konference, kterou pravidelně organizuje Albrechtova střední škola a které se 

účastní žáci mateřských, základních, středních i vysokých škol. Letošního ročníku se navíc 

účastnila i zvířecí návštěva – velbloud Sultán.  

Naši žáci se sympozia aktivně účastní již třetím rokem a jejich prezentace vždy patřily k těm 

nejlepším. Letos reprezentoval naši školu badatelský tým složený z žáků šestého ročníku, 

Natálie Šulíkové, Medy Kusnierzové a Kryštofa Vavříčka. Při vlastní prezentaci jim pomáhala 

jejich spolužačka Nina Kolek.  

Už od září se pod vedením pana učitele Berky a paní učitelky Luzarové pečlivě připravovali  

a seznamovali se s tematikou velbloudovitých zvířat. Informace o nich čerpali z internetu  

i z literatury. Natáčeli anketu mezi žáky prvního stupně a pro starší spolužáky vytvořili 

dotazník. Zásadním bodem jejich příprav byla návštěva samotného velblouda, který žije těsně 

za hranicemi Hnojníka ve Smilovicích. Shodou okolností se jednalo o Sultána, se kterým se 

podruhé setkali i na samotném sympoziu. Díky velké ochotě jeho majitele pana Tomoszka se 

nejenže dozvěděli spoustu zajímavostí, které si mohli na vlastní oči ověřit, ale ze Smilovic si 

odvezli i cenné trofeje – srst a trus. Ty pak v odborné učebně podrobili detailnímu bádání: srst 

vyčistili od slámy a pozorovali pod mikroskopem a trus zkoušeli zapálit.  

Všechny nabyté informace a zkušenosti pak dopodrobna odprezentovali před odborným 

publikem. Jejich práce byla vyhodnocena jako nejlepší v kategorii základních škol. Navíc si 

vysloužili i četné pochvaly od zástupců Ostravské univerzity a Mendlovy univerzity.  

Díky velmi zajímavým příspěvkům na atraktivní téma a skvělé organizaci celého sympozia 

uběhl našim reprezentantům den na střední škole velmi rychle. Do Hnojníka se tak vraceli 

s velmi dobrým pocitem úspěchu a s mnoha novými informacemi. 

Účast na ekologické konferenci pro 

ně byla sice první, ale zato velmi 

příjemnou zkušeností, díky které jsou 

již nyní odhodláni k dalšímu bádání a 

k účasti na dalších podobných akcích. 

Přejme jim, aby jim zvídavost vydržela 

co nejdéle a aby se jim i nadále dařilo 

zjišťovat nové přírodovědné 

informace, které mohou být cestou 

k novým objevům. Zároveň jim velmi 

děkujeme za vzornou reprezentaci 

školy.  

 


